

Check against delivery

Statement of the Chairman

Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)

9 May 2022

Budget performance for the period from 1 July 2020 to 30 June 2021, financing for the period from 1 July 2021 to 30 June 2022 and proposed budget for the period from 1 July 2022 to 30 June 2023 of the support account for peacekeeping operations

(ACABQ report A/7)

with a view to considering the results in the context of the next proposed support account budget to better demonstrate scalability and reflect efficiency gains.

Regarding Umoja-related costs, the Advisory Committee is of the view that this information continues to be provided in a piecemeal and inconsistent manner. The Committee recommends that the General Assembly request the Secretary-General to provide, in his next report on Umoja, an overview of all resources, post and non-post, across all funding sources, related to the Umoja project, including any changes to the functions or funding source of posts and positions

consultants and consulting services (\$92,700), official travel (\$662,700), and

Vérifier à l'audition

Déclaration du Président

Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires (CCQAB)

Le 9 mai 2022

Compte d'appui aux opérations d'exécution du budget

er

En ce qui concerne la modulation des ressources, le Comité reste préoccupé par le fait que le budget du compte d'appui continue d'augmenter malgré la fermeture de missions et la réduction des effectifs militaires et civils. Il recommande à l'Assemblée générale de prier le Secrétaire général de revoir les études précédemment menées et d'actualiser les données sur la base d'une analyse de la charge de travail, dans les limites des ressources existantes, et de tenir compte des résultats obtenus dans le prochain projet de budget du compte d'appui de façon à prévoir une meilleure modulation des ressources et des gains d'efficacité plus importants.

En ce qui concerne les dépenses liées à Umoja, le Comité consultatif estime que les informations communiquées à ce sujet restent fragmentaires et incohérentes. Il recommande à l'Assemblée générale de demander au Secrétaire général de présenter, dans son prochain rapport sur Umoja, une vue d'ensemble de toutes les ressources consacrées à Umoja, qu'il s'agisse de postes ou d'autres objets de dépense et quelle que soit la source de financement, y compris de tout

